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P r o t o k ó ł  nr IV/24 

 

 s e s j i  Rady Miasta Działdowo 

odbytej w dniu 19 czerwca 2024 roku, pod przewodnictwem pana Adama Szczypińskiego - 

Przewodniczącego Rady Miasta. 

Sesja odbyła się  w godzinach od 1015 do 1430. 

 

Pkt 1. 

 

Przewodniczący Rady pan Adam  – otworzył  IV  zwyczajną sesję Rady Miasta 

Działdowo. 

 

Ustawowy skład Rady wynosi - 15 radnych. 

Przewodniczący Rady poinformował, że w sesji  uczestniczy 15 radnych.  Rada może 

obradować i podejmować prawomocne uchwały. 

Później skład Rady wyniósł 14 radnych. Radny Śliwa opuścił obrady o godz. 1145 

 

W sesji uczestniczyli:  

Pan Grzegorz Mrowiński- Burmistrz Miasta    

Pan Andrzej Wiśniewski – Zastępca Burmistrza 

Pani Żanetta Kłyszewska-Fidorska – Sekretarz Miasta 

Pani Beata Szydłowska-Anaczkowska -  Skarbnik Miasta  

Pan Jakub Zięty – Radca prawny Urzędu Miasta 

Prezesi Spółek Miejskich i Dyrektorzy jednostek organizacyjnych miasta Działdowo, 

Przewodniczący Zarządów Osiedli, Naczelnicy Wydziałów i pracownicy Urzędu Miasta, 

przedstawiciele lokalnych mediów oraz mieszkańcy.    

Przewodniczący Rady powitał wszystkich obecnych na Sali oraz mieszkańców oglądających    

obrady  za pośrednictwem Internetu.  

 

Przewodniczący odczytał klauzulę informacyjną dotyczącą transmisji obrad Rady Miasta. 

(Informacja stanowi załącznik do protokołu). 

Burmistrz Miasta pan Grzegorz Mrowiński oraz Przewodniczący Rady Miasta  VIII kadencji 

pan Romuald Remiszewski wręczyli podziękowania radnym VIII kadencji: panu Stanisławowi 

Czeczot, panu Pawłowi Świątek oraz panu Adamowi Szczypińskiemu.   

 

Ad. pkt 2. 
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Zmiany porządku obrad. 

 

 Pan Adam Szczypiński - Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem, czy są wnioski 

w sprawie zmiany  porządku obrad?  

Wniosków o zmianę porządku obrad nie było, wobec czego Przewodniczący poddał pod 

głosowanie porządek obrad. 

Rada jednogłośnie  – 15 głosami „za” przyjęła porządek. 

(Protokół z  głosowania  stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

Przewodniczący Rady poinformował, że  Rada będzie obradowała zgodnie z przyjętym 

porządkiem obrad. 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Zmiany porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów  I,II, III  sesji. 

4. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie  

międzysesyjnym. 

5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania uchwał 

Rady. 

6. Sprawozdanie przedstawicieli Gminy z działalności związków międzygminnych                                         

i stowarzyszenia gmin. 

7. Sprawozdania z prac komisji w okresie międzysesyjnym. 

8. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych za 2023 rok. 

9. Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Działdowie za 2023 

rok. 

10. Sprawozdanie Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Działdowie z realizacji zadań 

wynikających z ustawy o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej  za rok 2023. 

11. Ocena Zasobów Pomocy Społecznej za rok 2023 dla Gminy-Miasto Działdowo. 

12. Raport o stanie Miasta Działdowo  za rok 2023: 

a) wystąpienie Burmistrza Miasta; 

b) debata nad raportem; 

c) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta Działdowo wotum zaufania. 

13.  Rozpatrzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za rok 

2023. 

a) wystąpienie Burmistrza Miasta; 

b) wystąpienie Skarbnika Miasta; 

c) przedstawienie informacji o stanie mienia Miasta Działdowo; 
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d) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie o przedłożonym przez Burmistrza 

Miasta Działdowo sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy-Miasto Działdowo w 2023 

roku.  

e) dyskusja nad sprawozdaniem; 

f) podjęcie uchwały w sprawie: zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania                    

z wykonania budżetu; 

14. Udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta Działdowo za rok 2023: 

a) wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium; 

b) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie w sprawie zaopiniowania wniosku 

Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Działdowo w sprawie: udzielenia absolutorium 

Burmistrzowi Miasta Działdowo. 

c) dyskusja nad udzieleniem absolutorium Burmistrzowi; 

d) podjęcie uchwały w sprawie: udzielenia Burmistrzowi absolutorium za 2023 rok. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto 

Działdowo na lata 2024-2030. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie: zmian w budżecie Gminy-Miasto Działdowo na rok 2024. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie: ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki oraz 

określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów objętych 

wychowaniem przedszkolnym w przedszkolach publicznych prowadzonych przez Gminę-

Miasto Działdowo. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany uchwały Nr XXXI/305/21 Rady Miasta Działdowo z dnia 

30 lipca 2021 r. w sprawie przyjęcia Wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym 

zasobem Gminy-Miasto Działdowo na lata 2021-2030. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany uchwały nr XLVIII/401/22 Rady Miasta Działdowo                           

z dnia 28 października 2022 r. w sprawie przyjęcia „Strategii Rozwoju Gminy-Miasto Działdowo 

do roku 2030”. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie: zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miasta 

Działdowo na rok 2024. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie: zatwierdzenia planu pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

Rady Miasta Działdowo na rok 2024. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie: zatwierdzenia planów pracy Komisji stałych Rady Miasta 

Działdowo na rok 2024. 

23.  Wolne wnioski i informacje. 

24. Zamknięcie sesji. 
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Ad. pkt 3. 

 

Przyjęcie protokołów I, II i III sesji. 

 

 Pan Adam Szczypiński - Przewodniczący Rady poinformował, że  protokoły I, II i III 

sesji zostały radnym przesłane na skrzynki mailowe.  

Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z zapytaniem czy są uwagi do protokołów?  

Uwag  do protokołów nie zgłoszono. 

Przewodniczący zwrócił się do radnych o przyjęcie protokołów I, II i III  sesji bez 

odczytywania.  

„Jeżeli nie usłyszę sprzeciwu, uznam że rada propozycję przyjęła”. Nie było głosów sprzeciwu. 

Rada jednogłośnie – 15 głosami „za” przyjęła protokół  I sesji Rady Miasta Działdowo. 

Rada jednogłośnie – 15 głosami „za” przyjęła protokół  II sesji Rady Miasta Działdowo. 

Rada jednogłośnie – 15 głosami „za” przyjęła protokół  III sesji Rady Miasta Działdowo. 

(Protokoły z głosowania  stanowią  załączniki do niniejszego protokołu) 

 

Ad. pkt 4. 

 

Sprawozdanie Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

 

Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Miasta Działdowo o działaniach podejmowanych                      

w okresie międzysesyjnym tj. od 6 maja 2024 r. do 18 czerwca 2024 r. 

      Dnia 6 maja 2024 r. odbyło się posiedzenie I inauguracyjnej sesji Rady Miasta Działdowo. 

Sesja została zwołana zgodnie z Postanowieniem Komisarza Wyborczego   w Elblągu  z dnia 

23 kwietnia 2024 r. 

1. Dnia  8 maja 2024 r. –Pan Grzegorz Mrowiński - Burmistrz Miasta  - wystosował 

wniosek o zwołanie sesji Rady Miasta. 

Sesja nadzwyczajna została zwołana na dzień 15 maja 2024 r.  

2. Dnia 17 maja 2024 r. –  Pan Grzegorz Mrowiński - Burmistrz Miasta przedłożył 

Sprawozdanie z realizacji programu współpracy z organizacjami pozarządowymi                   

w roku 2023. 
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3. Dnia 20 maja 2024 r. – Pan Grzegorz Mrowiński - Burmistrz Miasta  - wystosował 

wniosek o zwołanie sesji Rady Miasta. 

Sesja nadzwyczajna została zwołana na dzień 27 maja 2024 r.  

4. Dnia 21 maja 2024 r. – Proboszcz Parafii Rzymsko-Katolickiej pw. Podwyższenia 

Krzyża Świętego w Działdowie złożył wniosek o zmianę kwoty dotacji na remont 

Kościoła. 

5. Dnia 31 maja 2024 r. – Pan Grzegorz Mrowiński - Burmistrz Miasta -przedłożył Raport 

o stanie Miasta Działdowo za rok 2023. 

Debata nad Raportem odbędzie się na dzisiejszej sesji Rady Miasta. 

6. Dnia 4 czerwca 2024 r. – Pan Wojciech Śliwa - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

Rady Miasta Działdowo przedłożył wniosek Komisji w sprawie udzielenia 

absolutorium Burmistrzowi za rok 2023. 

Wniosek Komisji przesłano do Regionalnej Izby obrachunkowej w Olsztynie celem 

zaopiniowania. 

7. Dnia 11 czerwca 2024 r.- Regionalna Izba Obrachunkowa w Olsztynie przesłała 

uchwałę Składu Orzekającego  RIO  sprawie zaopiniowania wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Miasta Działdowo w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi 

Miasta Działdowo. 

8. Dnia 12 czerwca 2024 r. – Przewodniczący Rady zwołał IV sesję Rady Miasta 

Działdowo na dzień 19 czerwca 2024 r. 

  

Ad. pkt 5. 

 

Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania 

uchwał Rady. 

 

Pan Grzegorz Mrowiński – Burmistrz Miasta odczytał sprawozdanie za okres od                                                                                                                                                                                                                                                                                                   

29 kwietnia do 18 czerwca 2024 r.  Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

  

Ad. pkt 6. 

 

Sprawozdanie przedstawicieli Gminy z działalności związków międzygminnych                            

i stowarzyszenia gmin. 
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Pan Grzegorz Mrowiński – Burmistrz Miasta – poinformował, że   w okresie 

międzysesyjnym  uczestniczył min. w krajowym zebraniu członków polskich miast Cittaslow 

odbyło się walne zgromadzenie. Są dwa różne stowarzyszenia jedno to międzynarodowa sieć 

miast, drugie regionalna sieć miast w ramach naszego województwa. Została stworzona                     

aby można było aplikować o środki unijne w ramach programów, którymi zarządza sejmik 

województwa warmińsko-mazurskiego. W dniach od 15-16 czerwca odbyły się zgromadzenia 

walne zarówno sieci międzynarodowej jak i krajowej z podsumowaniem ubiegłego roku,                     

z przyjęciem absolutorium. Wybory samorządowe przyniosły wiele zmian na stanowiskach 

wójtów, burmistrzów, prezydentów miast, takie zmiany  zostały dokonane też  we władzach. 

W dniu 18 czerwca odbyło się Zgromadzenie Związku Gmin Warmińsko-Mazurskich,                               

w związku z wyborami samorządowymi i zmianą władz dokonano zmian w Związku Gmin, 

podsumowano ubiegły rok, przyjęto absolutorium. 

Pan Burmistrz poinformował, że został wybrany do Zarządu ZGWM. 

Dnia 26 czerwca w Ekologicznym Związku Gmin „Działdowszczyzna” zostaną 

przeprowadzone wybory nowego przewodniczącego Związku. Jednym z kandydatów jest pan 

Andrzej Wiśniewski  Zasępca Burmistrza. 

 

Ad. pkt 7. 

Sprawozdania  z prac komisji w okresie międzysesyjnym 

 

Przewodniczący Rady -  zwrócił się do przewodniczących komisji  stałych Rady Miasta 

o przedstawienie sprawozdań.  

Pan radny Patryk Piekarski - Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 

poinformował, że Komisja obradowała trzy razy. Dnia 15 maja Komisja dokonała wyboru 

Przewodniczącego Komisji, zaopiniował projekt uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia 

Burmistrza Miasta Działdowo. Kolejne posiedzenie odbyło się 27 maja, Komisja pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie ustalenia zasad i wysokości diet dla radnych Rady 

Miasta Działdowo oraz określenia stawek za jeden kilometr przebiegu pojazdu samochodowego nie 

będącego własnością Gminy-Miasto Działdowo  użytego do celów służbowych przez radnego Rady 

Miasta Działdowo. Przewodniczący Komisji podkreślił, że w tym projekcie diety radnych nie 

zostały zmienione. Komisja również pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał Rady Miasta                             

w sprawie: zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto Działdowo na lata 2024-

2030 oraz w sprawie: zmian w  budżecie Gminy-Miasto Działdowo na rok 2024,  a także 

przyjęła i opracowała plan pracy Komisji na 2024 rok. 
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Dnia 17 czerwca Komisja wybrała wiceprzewodniczącego Komisji, został wybrany radny 

Leszek Sosnówka. Komisja pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał Rady Miasta                             

w sprawie: zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto Działdowo na lata 2024-

2030 oraz w sprawie: zmian w  budżecie Gminy-Miasto Działdowo na rok 2024, a także 

zapoznała się  z Raportem o stanie miasta Działdowo za rok 2023.  

Pan radny Waldemar Jurkowski - Przewodniczący Komisji Gospodarki i Ochrony 

Środowiska poinformował, że Komisja   w okresie międzysesyjnym obradowała  dwukrotnie. 

Pierwsze posiedzenie miało miejsce 27 maja na którym wybrano Przewodniczącego Komisji 

oraz wiceprzewodniczącego Komisji w osobie radnego Sławomira Szarmacher. Komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał w sprawach: zmieniająca uchwałę nr LXIV/547/24 

Rady Miasta Działdowo z dnia 29 lutego 2024 r. w sprawie udzielenia dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 

zabytków, w sprawie pozbawienia drzewa statusu pomnika przyrody, w sprawie  ustanowienia 

odpłatnej służebności, w sprawie nabycia w drodze umowy kupna-sprzedaży nieruchomości 

położonej w Działdowie na rzecz Gminy-Miasto Działdowo. Drugie posiedzenie Komisji 

odbyło się dnia 17 czerwca na którym Komisja zaopiniowała dwa projekty uchwał w sprawie 

zmiany uchwały Nr XXXI/305/21 Rady Miasta Działdowo z dnia 30 lipca 2021 r. w sprawie 

przyjęcia Wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy – Miasto 

Działdowo na lata 2021-2030 oraz w sprawie zmiany uchwały nr XLVIII/401/22 Rady Miasta 

Działdowo z dnia 28 października 2022 r. w sprawie przyjęcia „Strategii Rozwoju Gminy-

Miasto Działdowo do roku 2030”. Komisja zapoznała się z Raportem o stanie miasta 

Działdowo za rok 2023.  

Pani Mirosława Graszk-Grabowska  - Przewodnicząca Komisji Oświaty i Kultury  

poinformowała, że w miesiącach maj – czerwiec odbyły się trzy posiedzenia w dniach: 15 maja, 

27 maja i 17 czerwca. Powołany został skład osobowy Komisji Oświaty i Kultury, dokonano 

wyboru  Przewodniczącej komisji oraz wyboru wiceprzewodniczącego w osobie Tomasza Nąć.  

Opracowany i przyjęty jednogłośnie został plan pracy komisji na rok 2024. Pozytywnie 

zaopiniowane zostały dwa projekty uchwał. Pierwszy dotyczył przystąpienia Gminy-Miasto 

Działdowo do Stowarzyszenia gmin “Polskie zamki gotyckie”. Drugi projekt uchwały dotyczył 

ustalenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów objętych 

wychowaniem przedszkolnym w przedszkolach publicznych prowadzonych przez Gminę - 

Miasto Działdowo. Przyjęte zostały sprawozdania z realizacji programu współpracy                                   

z organizacjami pozarządowymi w roku 2023 oraz Raport o stanie miasta za rok 2023. 

Pan Tomasz Nąć – Przewodniczący Komisji Sportu, Kultury Fizycznej, Turystyki                        

i Rekreacji poinformował, że Komisja ukonstytuowała się w dniu 19 czerwca tuż przed sesją 
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rady. Przewodniczącym Komisji został Tomasz Nąć, wiceprzewodniczącym został wybrany 

radny Leszek Sosnówka.  Komisja zapoznała się z Raportem o stanie miasta za rok 2023 oraz 

przyjęła plan pracy na 2024 rok. Jednym z punktów będzie zapoznanie się z koncepcją 

funkcjonowania MOSiR przedstawioną  przez nowo wybranego dyrektora oraz zaplanowana 

jest debata Komisji nad strategią rozwoju działdowskiego sportu. 

Pan Paweł Świątek – Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Porządku 

Publicznego poinformował, że posiedzenie Komisji odbyło się  19 czerwca 2024 r. przed sesją 

na którym Komisja ukonstytuowała się. Został wybrany Przewodniczący Komisji oraz 

wiceprzewodniczący w osobie radnego Andrzeja Przybyszewskiego. Komisja omówiła 

sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiazywania Problemów 

Alkoholowych  za rok 2023. Komisja pochyliła się nad sprawozdaniem  z działalności 

Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej za rok 2023, nad sprawozdaniem z realizacji zadań 

wynikających z ustawy o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej za rok 2023, Komisja 

zapoznała się  z dokumentem dotyczącym Oceny Zasobów Pomocy Społecznej za rok 2023 dla 

Gminy-Miasto Działdowo. Komisja zapoznała się z  Raportem o stanie miasta Działdowo za 

rok 2023 oraz przyjęła plan pracy na rok 2024. 

Pan Leszek SOSNÓWKA  - Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

poinformował, że   w okresie międzysesyjnym Komisja  obradowała w dniu 27 maja na którym 

dokonano wyboru przewodniczącego oraz wiceprzewodniczącego Komisji  w osobie pana 

Waldemara Jurkowskiego oraz przyjęto plan pracy Komisji na rok 2024. 

Pan Wojciech Śliwa  - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował,                                 

że w okresie międzysesyjnym Komisja Rewizyjna  obradowała w dniu 3 czerwca 2024 r. 

Dokonano wyboru wiceprzewodniczących Komisji w osobach radnej Agnieszki Jaroszewskiej 

oraz radnego Andrzeja Przybyszewskiego. Komisja rozpatrzyła sprawozdanie z wykonania 

budżetu wraz z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie o tym sprawozdaniu, 

sprawozdania finansowe wraz z informacją o stanie mienia. Komisja wydała opinię                                      

o wykonaniu budżetu za rok 2023 i wystąpiła z wnioskiem do Rady o udzieleniem absolutorium 

Burmistrzowi. Komisja opracowała i przyjęła plan pracy Komisji na rok 2024. 

 

Ad. pkt 8. 

 

Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych za 2023 rok. 
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Pan Adam Szczypiński - Przewodniczący Rady – poinformował, że sprawozdanie  radni 

otrzymali w materiałach sesyjnych. Sprawozdanie przedłożyła  Radzie Miasta   pani  Jolanta 

Działak – Pełnomocnik Burmistrza  ds. uzależnień.   

Sprawozdanie było tematem posiedzenia  Komisji Spraw Społecznych i Porządku Publicznego. 

Komisja nie wniosła uwag do sprawozdania.  

Przewodniczący  Rady otworzył dyskusję  nad sprawozdaniem. 

Pan radny Leszek Sosnówka –  zwrócił się z zapytaniem odnośnie  pozalekcyjnych zajęć 

sportowych w 2023 r. W jakiej ilości odbyły się te zajęcia i w jakich szkołach? 

Pani Jolanta Działak – Pełnomocnik Burmistrza ds. uzależnień – wyjaśniła, że te zajęcia 

odbyły się w klubach sportowych Działdowo, oraz w  Klubie Sportowym Wkra. Nie było zajęć 

pozalekcyjnych w szkołach. 

Pani radna Mirosława Graszk-Grabowska – zwróciła się z zapytaniem odnośnie placu 

zabaw dla dzieci przy szkołach. Przy Szkole Podstawowej nr 2 powstał taki nowy plac zabaw. 

Czy  Szkoła Podstawowa nr 1 może liczyć na taki plac?  

Pan Grzegorz Mrowiński – Burmistrz – wyjaśnił, że wybierając szkołę kierowano się 

przede wszystkim zapleczem, czy dana szkoła posiada miejsce na taki plac. Z tych pieniędzy 

można budować takie place i należy je budować na tych terenach gdzie występuje zagrożenie 

narkomanii i alkoholizmu. Szkoła Podstawowa nr 1 na pewno kwalifikuje się aby taki plac 

powstał, być może w przyszłym roku. 

Pani Jolanta Działak – Pełnomocnik Burmistrza ds. uzależnień – poinformowała,                   

że przy nowym programie rozwiazywania problemów alkoholowych i narkomanii była mowa                    

o energetykach. Są one już zabronione, pan radny Sosnówka pytał czy będziemy w tym zakresie 

działać. To szkoły na bieżąco otrzymują takie materiały edukacyjne, żeby wesprzeć działania 

szkoły w tym zakresie. 

Pan Grzegorz Mrowiński – Burmistrz - poinformował, że w okresie powakacyjnym na 

komisji podejmie temat kontrowersyjny ale ważny  dotyczący ograniczenia sprzedaży alkoholu   

w godzinach nocnych. Takie ograniczenia zostały wprowadzone już w niektórych miastach               

w Polsce, to się sprawdza. Należy ten temat przedyskutować i zastanowić się nad podjęciem 

stosownej uchwały.  

Nikt więcej nie zgłosił  głosów w dyskusji, wobec czego Przewodniczący zamknął 

dyskusję, stwierdzając że Rada Miasta zapoznała się z realizacją Gminnego Programu 

Profilaktyki  i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za rok 2023 i nie wniosła uwag do 

sprawozdania. 

 

Ad. pkt 9. 
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Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Działdowie                          

za  2023 rok. 

 

Pan Adam Szczypiński - Przewodniczący Rady - poinformował, że radni otrzymali  

sprawozdanie w materiałach na sesję. 

Sprawozdanie było przedmiotem obrad  Komisja Spraw Społecznych i Porządku Publicznego. 

Komisja nie wniosła uwag do sprawozdania.  

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad sprawozdaniem. 

 Pan Adam Szczypiński – Przewodniczący Rady – zwrócił uwagę, że w sprawozdaniu 

przejawia się wzrost wydatków za pobyt w Domach Pomocy Społecznej, wzrost wydatków za 

pobyt dzieci w Domach Dziecka oraz w schroniskach dla bezdomnych. Przewodniczący 

zwrócił się z zapytaniem o  ile kwotowo zwiększą się wydatki w budżecie na to zadanie  w roku 

2024  w stosunku do roku ubiegłego. 

Pani Małgorzata Rochoń – Dyrektor MOPS -  wyjaśniła, że w placówkach 

całodobowych od kilku lat  jest tendencja wzrostowa.  Na tendencję wzrostową mają wpływ 

czynniki takie jak rosnące koszty utrzymania w placówce, czy w DD, czy w schronisku dla 

bezdomnych. Również problem zajęcia się całodobowego osobami starszymi schorowanymi 

czy samotnymi albo  i ze względu na wiek. Budżet wyniósł około jednego miliona w  DPS,                       

w 2023 r. w 2024 r. będzie ponad 1 200 tyś. zł. W schroniskach dla bezdomnych było 45 zł za 

osobo/dzień, w 2024 r. będzie to 50 zł za osobo/dzień. W pieczy zastępczej utrzymanie dziecka  

w placówce opiekuńczo-wychowawczej czy w rodzinie zastępczej to koszt około 6 tyś. zł                       

i więcej. Gminy ponoszą koszty procentowo w zależności od ilu lat dziecko przebywa                            

w placówce jeden rok 10%, później już 30, w kolejnych więcej. 

Pan radny Wojciech Śliwa – zwrócił się z zapytaniem jakie nowe zadania będzie 

realizował ośrodek w przeciągu kolejnych miesięcy, czy lat? 

Pani Małgorzata Rochoń – Dyrektor MOPS – wyjaśniła, że ośrodek realizuje szereg 

zadań zgodnie z ustawą o pomocy społecznej, zadania własne, zlecone ale też i wiele innych 

zadań wynikających  z innych ustaw takich jak: dodatki mieszkaniowe, stypendia szkolne                         

i szereg zadań zleconych związanych z wypłatą świadczeń pielęgnacyjnych oraz programami, 

które rząd wprowadza w ciągu roku, np. na początku roku realizowany był dodatek osłonowy, 

teraz będzie realizowany przez ośrodek program związany z wypłatą tzw. bonu energetycznego. 

Pojawia się też piecza zastępcza i szeroko rozumiana przemoc domowa. To wymaga 

współpracy ośrodka z oświatą, czy innymi służbami policją, prokuraturą, służbą zdrowia.   
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Nikt z radnych nie zgłosił więcej głosu w dyskusji wobec czego Przewodniczący  

zamknął  dyskusję, stwierdzając że Rada Miasta zapoznała się  ze sprawozdaniem z działalności 

Miejskiego Ośrodka  Pomocy Społecznej  Działdowie za 2023 rok i nie wniosła uwag do 

sprawozdania. 

 

Ad. pkt 10. 

 

Sprawozdanie Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Działdowie z realizacji zadań 

wynikających z ustawy o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej  za rok 2023. 

 

Pan Adam Szczypiński - Przewodniczący Rady – poinformował, że radni otrzymali 

sprawozdanie w materiałach na sesję. 

Nad sprawozdaniem  debatowała Komisja Spraw Społecznych i Porządku Publicznego. 

Komisja nie wniosła uwag do sprawozdania.  

Pani Małgorzata Rochoń – Dyrektor MOPS – poinformowała, że rosną koszty 

utrzymania dzieci w pieczy zastępczej na terenie gminy. Głównym problem jest migracja 

rodzin, gdzie mogą być problemy opiekuńczo-wychowawcze. Sąd  rozstrzyga takie sprawy                

i wydaje decyzje o umieszczeniu dzieci w pieczy zastępczej. Takie rodziny mogą krótko 

mieszkać na naszym terenie, ale obciąża to budżet  ze względu na adres ostatniego miejsca 

zamieszkania. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad sprawozdaniem. 

Pan radny Waldemar Jurkowski – zwrócił się z zapytaniem dotyczącym Karty Dużej 

Rodziny na jakiej zasadzie jest wydawana  tylko zameldowanym czy mieszkańcom? 

Pani Małgorzata Rochoń – Dyrektor MOPS – wyjaśniła, że o kartę Dużej Rodziny mogą 

ubiegać się mieszkańcy, miejsce zamieszkania decyduje o miejscu złożenia. 

Nikt z radnych nie zgłosił więcej głosu w dyskusji wobec czego Przewodniczący  zamknął  

dyskusję, stwierdzając  że Rada Miasta zapoznała się  ze sprawozdaniem z realizacji zadań 

wynikających z ustawy o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej za rok 2023. 

 

Ad. pkt 11. 

 

Ocena Zasobów Pomocy Społecznej za rok 2023 dla Gminy-Miasto Działdowo. 

 

Pan Adam Szczypiński - Przewodniczący Rady – poinformował, że radni otrzymali 

dokument  w materiałach na sesję.   
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Nad dokumentem  debatowała Komisja Spraw Społecznych i Porządku Publicznego. Komisja 

nie wniosła uwag do przedłożonej Oceny.  

Pani Małgorzata Rochoń – Dyrektor MOPS – wyjaśniła, że jest to dokument spójny ze 

sprawozdaniami pokazuje główne kierunki działań pomocy społecznej. Rola ośrodka skupia 

się nie tylko na wypłacie świadczeń finansowych  zasiłków celowych, okresowych obserwuje 

się pewny spadek, natomiast rosną wydatki w domach pomocy społecznej, pieczy zastępczej 

czy w schroniskach dla bezdomnych.  

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

Nikt z radnych nie zgłosił  głosu w dyskusji wobec czego Przewodniczący  zamknął  

dyskusję, stwierdzając  że Rada Miasta zapoznała się  z Oceną Zasobów Pomocy Społecznej 

za rok 2023 dla Gminy-Miasto Działdowo i nie wniosła uwag do przedmiotowej Oceny..  

Przewodniczący Rady pogratulował pani Dyrektor tak obszernie i tak czytelnie  

sporządzonych sprawozdań, podkreślił, że podziękowania również należą się pracownikom. 

 

Ad. pkt 12. 

 

Raport o stanie miasta Działdowo za rok 2023 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że ten punkt porządku obrad obejmuje:  

a) wystąpienie Burmistrza Miasta, 

b) debatę nad raportem, 

c) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta Działdowo wotum   

    zaufania. 

Przewodniczący Rady poinformował, że raport sporządzono na podstawie ustawy                           

o samorządzie gminnym zgodnie z  art. 28aa, który wyjaśnia wszystkie sprawy związane z tym 

raportem. Do dnia dzisiejszego nie zostały złożone zgłoszenia mieszkańców do udziału                         

w debacie nad raportem. Nad raportem będą  debatować radni. Raport o stanie Miasta 

Działdowo za rok 2023 otrzymaliście radni otrzymali w ustawowym terminie. Raport był  

przedmiotem obrad  Komisji stałych Rady Miasta. 

Przewodniczący Rady – poprosił pana Burmistrza o przedstawienie raportu o stanie 

miasta Działdowo za rok 2023. 

a)  Pan Grzegorz MROWIŃSKI – Burmistrz – poinformował, że po Państwo radni otrzymali 

Raport  w formie papierowej. Raport zostanie przedstawiony na sesji w formie slajdów. 

Burmistrz  przedstawił  prezentację Raportu o stanie miasta Działdowo za 2023 rok. 

Prezentacja dostępna jest w nagraniach z obrad IV sesji. 
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Przewodniczący Rady podziękował za przedstawienie prezentacji, stwierdzając że jest bardzo 

czytelna. Mieszkańcy będą mogli zapoznać się z prezentacją, która będzie dostępna                   

na stronie BIP Urzędu Miasta.               

Pan radny Wojciech Śliwa opuścił obrady IV sesji Rady Miasta godz. 11:45 

Od tej pory stan radnych wynosi 14. 

b) Przewodniczący Rady otworzył debatę nad raportem. 

    Pan radny Tomasz Nąć – zwrócił się z zapytaniem odnośnie  Straży Miejskiej, która 

wykonuje ogrom prac związanych min. z monitoringiem czy planuje się zwiększenie  etatów                          

w straży? Radny zwrócił uwagę, że na osiedlu Księżodworska w okresie grzewczym nie ma 

czym oddychać. Radny zwrócił uwagę na problem dotyczący gromadzenia się młodzieży                        

w godzinach wieczornych, nocnych na Placu Piłsudskiego (parking), gdzie spożywany jest 

alkohol, zakłócanie porządku głośną muzyką oraz zaśmiecanie. 

 Pan Grzegorz Mrowiński – Burmistrz – wyjaśnił, że jeśli chodzi o ul. Księżodworską                  

i nie tylko jest wiele osiedli gdzie wynika ten problem. Wiąże się z tym że mieszkańcy spalają 

różnego rodzaju odpady, może być też węgiel złej jakości.  W gminie przez kilka lat był  

program dopłaty do wymiany źródeł  ciepła, ale mało osób skorzystało z niego. Straż Miejska 

kontroluje te osiedla, wystawia mandaty. Jeżeli chodzi  o  zwiększenie etatów w Straży jest za 

tym, ale nie tak by  strażnicy mieli pracować na trzy zmiany. Policja powinna w nocy zapewniać 

bezpieczeństwo mieszkańcom. Jeżeli jest zakłócanie ciszy i porządku publicznego należy 

zgłaszać na policję takie incydenty. Jeżeli jest za mało etatów w Policji może trzeba będzie 

wystąpić do Komendanta Wojewódzkiego o zwiększenie etatów. 

Pan Burmistrz stwierdził, że nie jest zadowolony z pracy Policji. 

Pani Żanetta Kłyszewska-Fidorska – Sekretarz – wyjaśniła, że były już dwa nabory do 

straży. Pierwszy zakończył się wynikiem negatywnym. Na drugi nabór wpłynęła jedna oferta 

będzie przeprowadzona rozmowa kwalifikacyjna, jak się zakończy  nie wiemy. 

Zainteresowanie tą ofertą pracy jest znikome , ale i nie każdy nadaje się do jej wykonywania. 

Pan radny Patryk Piekarski – odnośnie przedstawionego raportu, stwierdził, że wszyscy 

wiedzą, że  przyrost naturalny jest na minusie, taki jak w całej Polsce, Europie. Wydatki na 

edukację, na dzieci z sąsiednich gmin są dużym problemem. Komisja Oświaty powinna spotkać 

się z panem Burmistrzem, z panią Naczelnik przeanalizować dogłębnie ten temat wyciągnąć 

wnioski aby odciążyć budżet miasta. Odnośnie sportu dobrym pomysłem byłoby utworzenie 

międzyszkolnych klubów sportowych dużo jest zgłoszeń dotyczących  trenowania koszykówki. 

Jako rada, komisja Sportu, powinniśmy  podjąć rozmowy na temat połączenia klubów. Liczba 

urodzeń spada, dublują się roczniki nie ma płynności przechodzenia do starszych grup a mamy 

aż trzy kluby sportowe. W te rozmowy, powinna  też się włączyć nowa dyrekcja MOSiR. 
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Pani radna Mirosława Graszk-Grabowska – odnośnie Straży Miejskiej, wiadomo jaką 

niewdzięczną pracę wykonuje, są trudności a Policja niechętnie przyjeżdża na zgłoszenia.    

Radna poruszyła problem gromadzenia się młodzieży w różnym wieku na placach szkolnych, 

gdzie nie ma  kontroli. Tam spożywany jest  alkohol, lub inne używki w związku z tym dzieci 

młodsze przebywające na tych placach są zagrożone. Mieszkańcy, którzy mieszkają w okolicy 

placów  mówią o tym problemie ale nie zgłaszają bo się boją. Policja niechętnie przyjeżdża na 

takie zgłoszenia, albo tłumaczy się innymi pilniejszymi obowiązkami. W pierwszej kolejności  

powinniśmy zrobić porządek na placach przyszkolnych.  

Pan Grzegorz Mrowiński – Burmistrz – wyjaśnił, że nie na wszystkich placach 

szkolnych takie rzeczy się dzieją. W SP nr 2 plac jest ogrodzony, przychodzą rodziny z dziećmi. 

Na Orliku zatrudniona jest osoba, która odpowiada za porządek.   W SP nr 3  nie dochodzi do 

takich incydentów ponieważ  szkolne boisko jest zamknięte. Nie było sygnałów, że coś takiego 

się dzieje. Przy SP nr 4 jest problem gdyż plac jest ogólnodostępny, należałoby odgrodzić teren 

od DAR-u. Ale jest tam  kamera, która obejmuje część zaplecza. Jeżeli zachodzi picie alkoholu 

należy takie sprawy zgłaszać na policję, aby częściej patrolowali te punkty gdzie zbiera się 

młodzież. Jeżeli policja nie przyjeżdża to należy zgłosić to do Urzędu, będziemy                                         

w tej sprawie interweniować. 

Odnośnie Placu Piłsudskiego pan Burmistrz poinformował, że aby ukrócić rajdy samochodów, 

są plany aby miejsca parkingowe zastąpić kostką ażurową , a pod parkingiem być może zostanie 

wykonana cysterna wodna na wody opadowe.  

Pani radna Dominika Zarębska – zwróciła się z zapytaniem  odnośnie budowy basenu 

jak postępują prace, ponieważ dochodzą głosy że kampania wyborcza się skończyła i o budowie 

nic się nie mówi. 

Pan Grzegorz Mrowiński – Burmistrz – wyjaśnił, że umowa jest podpisana jest wiążąca 

dla jednej i drugiej strony, pieniądze są zabezpieczone, firma ma 30 miesięcy na wybudowanie. 

Prace są na etapie projektu wykonawczego a  na przełomie lipca/sierpnia prace na budowie                  

się rozpoczną.  

Pan radny Leszek Sosnówka – zwrócił się z podziękowaniami dla pracowników za tak 

szczegółowy raport. Radny zwrócił uwagę, że aby raport był czytelniejszy należałoby odnieść 

się do roku poprzedniego. Podziękowania należą się też dla pana Burmistrza i pracowników,   

że finanse miasta są w dobrej kondycji. Radny zwrócił uwagę, iż  brak mieszkań dla młodych  

jest być może jednym z czynników tak niskiej demografii w mieście.  

Brak jest w raporcie  informacji dotyczących oświaty – odnośnie laureatów i finalistów 

konkursów przedmiotowych, brak informacji na temat osiągnięć sportowych w szkołach  oraz 

tego co  kluby sportowe propagują, jakie osiągnięcia miały. 
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Pan Grzegorz Mrowiński – Burmistrz – stwierdził, że brak mieszkań jest być może jedną 

z przyczyn demografii. Budowa mieszkań jest bardzo kosztowna, możemy zamiast basenu 

wybudować dwa bloki. Program rządowy Społeczna Inicjatywa Mieszkaniowa –  bardzo dobry 

program poprzedniego rządu, ale na ten program nie ma pieniędzy  przy tym rządzie. 

Najważniejsze rozwiązanie budownictwo z możliwością dojścia do własności, nie 

budownictwo komunalne dla osób niewydolnych, tylko dla klasy średniej, która będzie 

pracowała, płaciła czynsz, podatki a później wykupi mieszkanie na własność.  

Burmistrz wyjaśnił, że gmina  nadal jest w tym programie SIM – 27 czerwca odbędzie się                      

w Działdowie spotkanie. Kiedy SIM zacznie budowę u nas nie wiadomo. Mamy teren pod 

budowę dwóch bloków. Uwalniamy tereny pod budownictwo, wkrótce będzie dzielony teren 

pod budownictwo mieszkaniowe jednorodzinne (działki po 5 arów), pod budownictwo 

wielorodzinne będzie przeznaczony teren po byłej strzelnicy. 

Odnośnie informacji z klubów należałoby je zobowiązać żeby przedstawiały taką informację, 

skoro dostają pieniądze od miasta. Odnośnie porównywalności raportu tak, żeby był 

czytelniejszy, można spróbować. Szkoły dzielą się sukcesami bardzo obszernie, może trzeba 

opracować które dane będą wykazywane w raporcie. Laureatów zabrakło być może przez to, 

że dwie szkoły nie miały klas ósmych, nie miały laureatów.  

Przewodniczący Rady Miasta – pan Burmistrz przestawia raport każdego roku a rada 

przeprowadza debatę nad raportem. W tym roku sytuacja wyjątkowa ponieważ odbyły się 

wybory samorządowe w których to wyborcy czyli mieszkańcy ocenili Burmistrza. Ocena  

wypadła pozytywnie 80% mieszkańców poparło pana Burmistrza jak i pracę na rzecz rozwoju 

miasta. Co do Raportu jest on obszerny, zawiera szczegółową analizę płaszczyzn, na których 

działa gmina. Dobra kondycja finansowa miasta, środki na wydatki inwestycyjne i malejące 

zadłużenie  świadczą o dobrym gospodarzu miasta. 

Nikt więcej z radnych nie zgłosił głosu do debaty, wobec tego Przewodniczący Rady 

zamknął debatę nad raportem. 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały  w sprawie udzielenia 

Burmistrzowi Miasta wotum zaufania został  radnym przedłożony w materiałach sesyjnych. 

c) Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie  projekt uchwały 

Rada jednogłośnie - 14 głosami „za”, podjęła uchwałę 

nr IV/22/24 

w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta Działdowo wotum zaufania (uchwała stanowi 

załącznik do protokołu) 

(Protokół z głosowania   stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

  Przewodniczący Rady – pogratulował Panu Burmistrzowi,  życząc wszystkiego najlepszego. 
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 Pan Grzegorz Mrowiński – Burmistrz – podziękował w imieniu swoim                                        

i pracowników. Burmistrz stwierdził, że wynik wyborów  jest powodem do dumy ale też                            

i obciążenie aby spełnić wszystkich oczekiwania. Burmistrz podziękował radnym za okazane 

zaufanie.  

Przewodniczący Rady ogłosił 15 minutową przerwę /12:50/ 

 Po przerwie Przewodniczący Rady  wznowił  obrady IV sesji /13:05/ 

  

Ad. pkt 14. 

 

Rozpatrzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 

2023 rok 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że punkt ten będzie realizowany w następującej 

kolejności:  

a) wystąpienie Burmistrza Miasta 

b) wystąpienie Skarbnika Miasta dotyczące sprawozdania z wykonania budżetu i Zastępcy 

Skarbnika w sprawie sprawozdania finansowego 

c) przedstawienie informacji o stanie mienia Miasta Działdowo 

d) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie o przedłożonym 

przez Burmistrza Miasta Działdowo sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy-Miasto 

Działdowo  w 2023 roku 

e) dyskusja nad sprawozdaniem 

f) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz 

sprawozdania z wykonania budżetu 

a) Pan Grzegorz Mrowiński - Burmistrz – poinformował, że sprawozdanie  z wykonania 

budżetu Gminy-Miasto Działdowo, sprawozdanie z wykonania planu finansowego 

instytucji kultury za rok 2023 oraz informacja o stanie mienia  za rok 2023  zostało  

Państwu radnym przedłożone.  Realizacja dochodów to kwota 102.894.353,89 zł. 

Wykonanie dochodów to kwota 98.240.798,68 zł. plan wydatków po dokonanych 

zmianach wyniósł 122.171.579,29 zł. Wydatki zostały wykonane w kwocie 

111.936.964,09 zł. 

b) Pani Beata Szydłowska-Anaczkowska – Skarbnik Miasta poinformowała, że uchwała 

budżetowa  na rok 2023 została podjęta 21 grudnia 2022 r.  Obowiązywała od 1 stycznia 

2024 r. Budżet był zmieniany 28 razy. Rada Miasta zmieniała uchwałę 8 razy, natomiast 

Burmistrz Miasta 20 razy zarządzeniami  w zakresie swoich upoważnień wprowadzał 
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zmiany do planu dochodów i wydatków a także z odrębnej uchwały w sprawie 

upoważnienia do udzielania pomocy finansowej. Sprawozdanie zostało złożone                        

27 marca 2024 r. Zarządzeniem nr 16/2024. Dochody bieżące  wykonano w kwocie 

85 449 785,91 zł,  realizacja w stosunku do planu 98,14 %. Dochody majątkowe 

wykonano w kwocie 12 791 012,77 zł, realizacja w stosunku do planu 80,84%. Wydatki 

budżetowe wykonano w 91,62%, planu wydatków po zmianach z tego wydatki  bieżące 

wykonano w 92,10%. Budżet roku 2023 zamknął się deficytem w wysokości 

13 696 145,41 zł. 

Pani Skarbnik szczegółowo omówiła sprawozdanie z wykonania budżetu. 

Pani Małgorzata Stenkel – Zastępca Skarbnika – wyjaśniła, że na sprawozdanie 

finansowe Gminy-Miasto Działdowo za 2023 rok na składają się bilans   z wykonania budżetu 

jednostki samorządu terytorialnego, bilans obejmujący dane wynikające z bilansów podległych 

samorządowych  jednostek budżetowych i samorządowego zakładu budżetowego, łączny 

rachunek zysków  i strat, łączne zestawienie zmian w funduszu jednostki  oraz  informacja 

dodatkowa.  Łączny bilans za rok 2023 zamyka się sumą bilansową w wysokości                               

268 400 105, 65 zł. Z przedmiotowego bilansu wynikają szczegółowe informacje o wartości 

poszczególnych aktywów i pasywów jednostek organizacyjnych gminy. Suma bilansowa za rok 

2023 jest większa od sumy za rok 2022 o łączną kwotę  31 766 145,80 zł. 

Pani Małgorzata Stenkel omówiła szczegółowo sprawozdanie finansowe. 

Przewodniczący Rady – poprosił panią Annę  Wolską o przedstawienie informacji o stanie 

mienia komunalnego. 

c) Pani Anna Wolska – Inspektor w Wydziale GPI - wyjaśniła,  że mieniem komunalnym 

jest własność i inne prawa majątkowe należące do gminy oraz minie  komunalne innych osób 

prawnych. Informacja o stanie mienia komunalnego Gminy-Miasto Działdowo przygotowana 

jest na podstawie art. 267 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r.  o finansach publicznych oraz na 

podstawie art. 43 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym. Przedłożona 

informacja o stanie mienia komunalnego Gminy-Miasto Działdowo obejmuje zestawienie 

danych o majątku gminy na dzień 31 grudnia 2023 r. Oparta jest na  danych dotyczących mienia 

Gminy-Miasto Działdowo, danych dotyczących obrotu mieniem komunalnym, danych                                

o zobowiązaniach Gminy-Miasto Działdowo  i udziałach  w spółkach prawa handlowego oraz 

danych informacji z ewidencji księgowej. Stan gruntów przedstawia załącznik nr 5 (str. 2)  

Zarządzenia nr 16/2024 Burmistrza Miasta z dnia 27 marca 2024 r.   w formie tabelarycznej, 

str. 1 tego załącznika przedstawia informację o budynkach, halach oraz budowlach oraz 

udziałach w spółkach akcyjnych.  

d) Przewodniczący Rady -  przedstawił sentencję Uchwały Nr RIO.VIII -0120-138/24  
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Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 2 kwietnia 2024 

roku w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez Burmistrza Miasta Działdowo 

sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy-Miasto Działdowo w 2023 r. Skład Orzekający 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie opiniuje pozytywnie przedłożone przez 

Burmistrza Miasta Działdowo sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy-Miasto Działdowo 

w 2023 roku. 

e) Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad sprawozdaniami. 

Nikt  z radnych  nie zabrał głosu w dyskusji, wobec czego Przewodniczący zamknął dyskusję. 

f) Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały                                                                       

w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania 

budżetu w brzmieniu przedstawionym w materiałach na sesję. 

Rada jednogłośnie -14 głosami „za” podjęła uchwałę 

 

nr IV/23/24 

w sprawie: zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania 

budżetu (uchwała stanowi załącznik do protokołu) 

(Protokół z  głosowania  stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 

Ad. pkt 10. 

 

Udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta Działdowo za rok 2023. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że ten punkt będzie procedowany w następujący sposób:  

a) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium; 

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie  w sprawie 

zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Działdowo w sprawie 

udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta Działdowo; 

c) dyskusja nad udzieleniem absolutorium Burmistrzowi; 

d) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi absolutorium za 2023 rok. 

a) Wiceprzewodnicząca Komisji Rewizyjnej pani Agnieszka Jaroszewska – 

poinformowała, że opinię o wykonaniu budżetu Państwo Radni otrzymali na skrzynki 

mailowe, opinia jest bardzo obszerna.  

Wiceprzewodnicząca Komisji odczytała wniosek Komisji Rewizyjnej: Komisja Rewizyjna                               

w składzie: Wojciech Śliwa – Przewodniczący Komisji, Agnieszka Jaroszewska, Waldemar 

Jurkowski, Tomasz Nąć, Andrzej Przybyszewski, Leszek Sosnówka, Sławomir Szarmacher 
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opierając się na wypracowanej opinii z  dnia 3 czerwca 2024 roku  w sprawach:                                        

1) sprawozdania z wykonania budżetu Gminy-Miasto Działdowo  za 2023 rok wraz z Uchwałą  

Nr RIO.VIII-0120-138/24  Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie 

z dnia  2 kwietnia 2024 r., którą pozytywnie zaopiniowano przedłożone przez Burmistrza 

Miasta Działdowo sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta Działdowo za 2023 rok,                          

2) sprawozdania finansowego Gminy-Miasto Działdowo za rok 2023, 3)  informacji o stanie 

mienia Gminy-Miasto Działdowo na dzień 31 grudnia 2023 roku i  działając na podst. art.                   

18 a ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2024 r. poz. 609 ze 

zm.) Komisja Rewizyjna Rady Miasta Działdowo wnioskuje o udzielenie absolutorium 

Burmistrzowi Miasta Działdowo za rok 2023. Komisja Rewizyjna jednogłośnie 7 głosami „za” 

przyjęła powyższy wniosek. 

b) Pan Adam Szczypiński - Przewodniczący Rady – przedstawił sentencję Uchwały                       

Nr RIO.VIII-0120-285/24 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej         

w Olsztynie z dnia 11 czerwca 2024  roku w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Miasta Działdowo w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi 

Miasta Działdowo. Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie 

pozytywnie zaopiniował wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Działdowo                            

o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta Działdowo za rok 2023 z tytułu 

wykonania budżetu. 

c) Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad udzieleniem absolutorium. 

Pan radny Patryk Piekarski – pogratulował Burmistrzowi zgranego zespołu pracowników, 

którzy przyczynili się do tak wzorowego wyniku budżetu, który został przedstawiony                          

w sprawozdaniach finansowych. Radny podkreślił, że przy tak małym zadłużeniu miasta 

realizuje się tyle znaczących inwestycji dla mieszkańców, to jest wielka zasługa pracy 

Burmistrza i jego zgranego zespołu. 

Przewodniczący Rady – przyłączył się do opinii radnego, pogratulował dobrego 

wyniku. Przewodniczący podkreślił, że nie jest sztuką robić inwestycje zadłużając miasto, ale 

sztuką jest robić inwestycje zmniejszając zadłużenie. Przewodniczący Rady pogratulował 

Burmistrzowi oraz pracownikom.  

Nikt więcej z radnych nie zabrał głosu w dyskusji, wobec czego Przewodniczący 

zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi 

absolutorium za 2023 rok. 

Rada – jednogłośnie - 14 głosami „za”,  podjęła uchwałę 

 

nr IV/24/24 
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w sprawie udzielenia Burmistrzowi absolutorium za 2023 rok (uchwała stanowi załącznik 

do protokołu) 

(Protokół z  głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

Przewodniczący Rady – pogratulował  Burmistrzowi dziesiątego już absolutorium. 

Życząc kolejnych tak dobrych absolutoriów w  kolejnych latach.  

Pan Grzegorz Mrowiński – Burmistrz – podziękował za ciepłe słowa, jest pełen wiary 

że współpraca z radnymi z jednego Komitetu Wyborczego da dobry wynik dla rozwoju miasta.    

Pan Grzegorz Mrowiński – Burmistrz – opuścił obrady  /14:10/ 

Przewodniczący Rady – ogłosił 5 -cio minutową przerwę.   

 Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady IV sesji Rady Miasta /14:15/ 

Ad. pkt 15. 

 

Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-

Miasto Działdowo na lata 2024-2030. 

 

Pan Adam Szczypiński - Przewodniczący Rady poinformował, że  projekt uchwały 

zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został radnym przesłany                                               

w materiałach sesyjnych. 

 Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Budżetu i Finansów. Komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 Pani Beata Szydłowska-Anaczkowska – Skarbnik Miasta  omówiła projekt uchwały. 

 Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały.   

Nie było  chętnych do dyskusji, wobec czego Przewodniczący  Rady zamknął dyskusję i poddał 

pod głosowanie  projekt uchwały.  

Rada jednogłośnie - 14 -  głosami „za” podjęła uchwałę 

 

nr IV/25/24 

 w sprawie: w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto 

Działdowo na lata 2024-2030 (uchwała stanowi załącznik do protokołu) 

(Protokół z głosowania  stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

 

Ad. pkt 16. 

 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy-Miasto Działdowo na rok 2024. 
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Pan Adam Szczypiński - Przewodniczący Rady – poinformował, że  projekt uchwały 

zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został radnym przesłany   w materiałach 

sesyjnych.  

 Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Budżetu i Finansów, która wydała 

pozytywną opinię o projekcie. 

 Pani Beata Szydłowska-Anaczkowska – Skarbnik – omówiła proponowane zmiany                 

w projekcie uchwały. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Nikt z radnych nie zabrał  głosu w dyskusji wobec czego Przewodniczący  zamknął dyskusję                 

i poddał pod głosowanie projekt uchwały  

Rada jednogłośnie – 14 głosami „za”  podjęła uchwałę 

 

nr IV/26/23 

w sprawie:  zmian w budżecie Gminy-Miasto Działdowo na rok 2024 (uchwała stanowi 

załącznik do protokołu) 

(Protokoły z  głosowań  stanowią załączniki do niniejszego protokołu). 

 

Ad. pkt 17. 

 

Podjęcie uchwały w sprawie: ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki 

oraz określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów objętych 

wychowaniem przedszkolnym w przedszkolach publicznych prowadzonych przez Gminę-Miasto 

Działdowo. 

 

Pan  Adam Szczypiński - Przewodniczący Rady – poinformował, że projekt uchwały 

zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został  radnym przesłany                                               

w materiałach sesyjnych.  

Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Oświaty i Kultury, która pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

 Pani Katarzyna Strzeszewska – Inspektor  w  Wydziale Edukacji – wyjaśniła, że projekt  

uchwały dotyczy tylko i wyłącznie zmiany kwoty ze 1 zł na 1,44 zł za wychowanie 

przedszkolne. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Nikt z radnych nie zabrał  głosu w dyskusji wobec czego Przewodniczący  zamknął dyskusję   

i poddał pod głosowanie  projekt uchwały w brzmieniu przesłanym radnym na sesję. 

Rada jednogłośnie – 14  głosami „za”  podjęła uchwałę 
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nr IV/27/24 

w sprawie: ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki oraz określenia wysokości 

opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem 

przedszkolnym   w przedszkolach publicznych prowadzonych przez Gminę-Miasto Działdowo 

(uchwała stanowi załącznik do protokołu) 

(Protokół z  głosowania  stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

 

Ad. pkt 18. 

 

Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany uchwały Nr XXXI/305/21 Rady Miasta Działdowo z dnia 30 

lipca 2021 r. w sprawie przyjęcia Wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem 

Gminy-Miasto Działdowo na lata 2021-2030 

                             

Pan Adam Szczypiński - Przewodniczący Rady – poinformował, że projekt uchwały 

zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został radnym przesłany w materiałach 

sesyjnych.  

Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Gospodarki   i Ochrony Środowiska. Komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 Pani Aneta Peć - Naczelnik Wydziału GKW – wyjaśniła, że w projekcie uchwały został 

zaktualizowany zasób budynków, stan techniczny tych  budynków, który został 

wyszczególniony na poszczególne lata. Trzecia zmiana wynika z planów podwyższenia 

czynszów za lokale mieszkaniowe. 

 Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Nikt z radnych nie zabrał  głosu w dyskusji wobec czego Przewodniczący  zamknął dyskusję            

i poddał pod głosowanie  projekt uchwały w brzmieniu przesłanym radnym na sesję. 

Rada jednogłośnie – 14  głosami „za”  podjęła uchwałę 

 

nr IV/28/24 

 w sprawie: zmiany uchwały Nr XXXI/305/21 Rady Miasta Działdowo z dnia 30 lipca 2021 r.                     

w sprawie przyjęcia Wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy-

Miasto Działdowo na lata 2021-2030 (uchwała stanowi załącznik do protokołu) 

(Protokół z  głosowania  stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

 

Ad. pkt 19. 
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Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany uchwały nr XLVIII/401/22 Rady Miasta Działdowo                           

z dnia 28 października 2022 r. w sprawie przyjęcia „Strategii Rozwoju Gminy-Miasto Działdowo do 

roku 2030”. 

 

Pan Adam Szczypiński - Przewodniczący Rady – poinformował, że projekt uchwały 

zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został radnym przesłany   w materiałach 

sesyjnych.  

Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Gospodarki  i Ochrony Środowiska. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Pani Sylwia Cegiełka – Inspektor  - wyjaśniła – że w związku z pojawianiem się coraz 

więcej konkursów i możliwością wzięcia udziału w nich zachodzi potrzeba zmiany Strategii, 

gdyż wiele konkretnych projektów wynika  wprost ze Strategii. Uaktualniono Strategię poprzez 

dodanie załącznik nr 4, w którym wyszczególniono projekty. Została zaktualizowana diagnoza 

o lata  2021 i 2022. Nie zmieniły się cele strategiczne i wizja rozwoju.  

 Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Nikt z radnych nie zabrał  głosu w dyskusji wobec czego Przewodniczący  zamknął dyskusję    

i poddał pod głosowanie  projekt uchwały. 

Rada jednogłośnie – 14  głosami „za”  podjęła uchwałę 

 

nr IV/29/24 

w sprawie: zmiany uchwały nr XLVIII/401/22 Rady Miasta Działdowo   z dnia 28 października 

2022 r. w sprawie przyjęcia „Strategii Rozwoju Gminy-Miasto Działdowo do roku 2030” 

 (uchwała stanowi załącznik do protokołu) 

(Protokół z  głosowania  stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

 

Ad. pkt 20. 

 

Podjęcie uchwały w sprawie: zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miasta 

Działdowo na rok 2024. 

 

Pan Adam Szczypiński - Przewodniczący Rady – poinformował, że projekt uchwały 

wraz z planem pracy zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został radnym 

przesłany w materiałach sesyjnych. 

Komisja Rewizyjna przyjęła plan pracy na swoim posiedzeniu. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
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Nikt z radnych nie zabrał  głosu w dyskusji wobec czego Przewodniczący  zamknął dyskusję    

i poddał pod głosowanie  projekt uchwały. 

Rada jednogłośnie – 14  głosami „za”  podjęła uchwałę 

 

nr IV/30/24 

w sprawie: zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Działdowo na rok 2024.  

 (uchwała stanowi załącznik do protokołu) 

(Protokół z  głosowania  stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

 

Ad. pkt 21. 

 

Podjęcie uchwały w sprawie: zatwierdzenia planu pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady 

Miasta Działdowo na rok 2024 

 

Pan Adam Szczypiński - Przewodniczący Rady – poinformował, że projekt uchwały 

wraz z planem pracy, zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został radnym 

przesłany w materiałach sesyjnych. 

Komisja  Skarg, Wniosków i Petycji przyjęła plan pracy na swoim posiedzeniu. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Nikt z radnych nie zgłosił głosu w dyskusji  wobec tego Przewodniczący zamknął dyskusję                      

i poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Rada jednogłośnie –14  głosami „za”  podjęła uchwałę 

 

nr IV/31/24 

w sprawie: zatwierdzenia planu pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miasta Działdowo 

na rok 2024  (uchwała stanowi załącznik do protokołu) 

(Protokół z  głosowania  stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

 

 Ad. pkt 22. 

 

Podjęcie uchwały w sprawie: zatwierdzenia planów pracy Komisji stałych Rady Miasta Działdowo na 

rok 2024 

 

Pan Adam Szczypiński - Przewodniczący Rady – poinformował, że projekt uchwały 

zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został radnym przesłany w materiałach 

sesyjnych. Wszystkie komisje stałe na swoich posiedzeniach opracowały i przyjęły plany pracy. 
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Przewodniczący Rady otworzył dyskusję na projektem uchwały. 

Nikt z radnych nie zgłosił głosu w dyskusji  wobec tego Przewodniczący zamknął dyskusję                      

i poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Rada jednogłośnie –14  głosami „za”  podjęła uchwałę 

 

nr IV/32/24 

w sprawie:  zatwierdzenia planów pracy Komisji stałych Rady Miasta Działdowo na rok 2024  

(uchwała stanowi załącznik do protokołu) 

 

Ad. pkt 23. 

 

Wolne wnioski i informacje 

 

Pan radny Leszek Sosnówka – zaprosił na sobotni mecz tenisowy Dekorglasu 

Działdowo z Pogorią Grodzisk Mazowiecki, który odbędzie się w  Szeligach pod Warszawą 

Zapewniony jest transport dla kibiców. 

Pan radny Andrzej Przybyszewski – zaprosił wszystkich w imieniu Działdowskiej 

Kuźni Słowa na Powiatowy Wieczór z Poezją, który odbędzie się 30 czerwca  br.  godzinie 17 

-ej w Parku HDK w Działdowie. Znany wszystkim aktor pan Adam Woronowicz będzie czytał 

wiersze lokalnej poetki  pani Zofii Hoffer  

Pani Żanetta Kłyszewska-Fidorska – Sekretarz – poinformowała, że w dniach od 1 do 4 

lipca planowane są zebrania osiedlowe dla przeprowadzenia wyborów do nowych rad osiedli. 

Wszystkie informacje dotyczące zebrań znajdą się na BIP -ie Urzędu Miasta i stronie 

Internetowej. 

Przewodniczący Rady – zwrócił się z prośbą do radnych aby  włączyli się w te zebrania, 

aby zmobilizować mieszkańców do udziału w nich.  

Przewodniczący Rady – poinformował, że jest to ostatnia sesja, w której uczestniczy 

pan Zastępca Burmistrza. Przewodniczący zwrócił się do pana Andrzeja Wiśniewskiego                                                 

z podziękowaniami za wieloletnią pracę na rzecz mieszkańców naszego miasta, za rzetelną                      

i sumienną współpracę z radnymi. Przewodniczący Rady w imieniu radnych życzył 

wszystkiego dobrego na nowej ścieżce zawodowej. 

Pan Andrzej Wiśniewski – Zastępca Burmistrza – wyjaśnił, że jeszcze nic nie jest 

przesądzone, dopiero 26 czerwca wszyscy przedstawiciele EZG wójtowie i burmistrzowie                  

w głosowaniu tajnym rozstrzygną kto zostanie wybrany na to stanowisko. 
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Ad. pkt 24. 

 

Zamknięcie sesji 

 

 

 W związku z wyczerpaniem porządku obrad pan Adam Szczypiński - Przewodniczący 

Rady zamknął obrady IV  sesji Rady Miasta /14:30/ 

 

 

Protokół sporządziła:                                                                                  Przewodniczący Rady:           

R. Biełkowska                                                                                               Adam Szczypiński 


